



How to become a Munich RollerCoaster Wie man ein RollerCoaster wird

Gabriela Demir, Munich RollerCoaster

Such an exciting and solemn graduation – that is what we wish every square dancer all over the world. We, that is seven (by now: ex-) students, who were allowed to celebrate their graduation with the Munich Roller-coasters.

We had already been a little excited for some time, as we knew that we had to take a theoretical (in writing!) and a practical examination. On our arrival our nervousness grew a bit more. "Shush – examination" and "No entry for students" was written on the doors. In the examination room: one desk per examinee! Writing utensils and comfort food were ready! We were being strictly supervised! In the end it was not as bad as all that. But you can certainly imagine how happy we all were to have passed the theoretical examination.

After a good meal the practical examination started. The beginning was quite innocent and we promised our caller Mickey several times to always, really always, to listen to him. But after that we have to dance with all sorts of obstacles – quite chaotic but nevertheless great fun.

After that it gets solemn: We enter the darkened room, being led by the light of a candle and with colorful "doctoral hats" on our heads, and wander from station to station – every time there is another burning candle – and we promise friendship, duty, democracy and joy. We thank our caller and our patient angels with a little song. We are proud to receive our diplomas, and I immediately sign the application for membership with the Munich Roller Coasters.

Gabriela
(ex-student and by now new club member)

Transl.: Helmut Reitz

So eine aufregende und feierliche Graduation wünschen wir jedem Square Dancer auf der ganzen Welt – wir, das sind die sieben (jetzt schon Ex-)Students, die am 6. Juli 2015 ihre Graduation bei den Munich RollerCoasters feiern durften.

Wir waren schon seit einiger Zeit etwas aufgeregt, denn wir wussten, dass wir eine theoretische (schriftlich!!) und eine praktische Prüfung abzulegen hatten. Schon bei der Ankunft steigerte sich unsere Nervosität noch ein wenig: „Pssst Prüfung“ und „Zutritt für Students nicht erlaubt“ stand da an den Türen. Im Prüfungsraum: pro Tisch ein Prüfling! Schreibzeug und Nervennahrung liegen parat! eine strenge Aufsicht wacht über uns! – und am Ende war dann doch alles nicht so schlimm. Wie froh wir aber waren, dass wir alle die theoretische Prüfung bestanden hatten, das könnt ihr euch bestimmt vorstellen.

Nach dem Essen dann die praktische Prüfung. Sie beginnt ganz harmlos und wir versprechen unserem Caller Mickey vielfach, immer, aber auch immer auf den Caller zu hören. Doch dann müssen wir mit allerlei Erschwernissen tanzen – ganz schön chaotisch und doch alles ein Riesenspaß.

Danach wird es feierlich: wir betreten den dunklen Raum, geleitet vom Schein einer Kerze und behütet mit bunten „Doktorhüten“, wandern von Station zu Station – jedes Mal brennt eine Kerze mehr – und wir versprechen Freundschaft, Pflicht, Demokratie und Freude. Unserem Caller und unseren geduldigen Mittänzern danken wir mit einem kleinen Lied. Stolz nehmen wir unsere Diplome in Empfang und ich unterschreibe sofort den Mitgliedsantrag bei diesen Munich RollerCoasters.

Gabriela
(Ex-Student und jetzt neues Clubmitglied)

